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PROTOKOŁ Nr XVII/08 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 28 kwietnia 2008 roku 
 
 

W sesji udział wzięli: 
a/ piętnastu radnych Rady Gminy         -    wszyscy obecni 
                                                                    /spó źniony – L. Młyński – 1030/ 
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak 
c/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik 
d/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski 
e/  Radca Prawny                                   -   Beata Sadowska 
f/  Dyrektor GOK                                     -  Grażyna Chojnowska 
g/  Dyrektor Zespołu Szkół                     -   Sławomir Miluski 
h/   Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.      -   Elżbieta Fryckowska  
i/ Kierownik OPS                                     -  Krystyna Szustak  
j/ Dyrektor ZGK                                       -  Mirosław Klemiato 
 
Porządek obrad: 
 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

       2. Sprawozdanie Wójta z dzia łalności między sesjami oraz z wykonania uchwa ł. 
       3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady  za okres między sesjami: 
            a/ Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
            b/ Komisji Rewizyjnej, 
            c/ Komisji Budownictwa, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego.  
       4. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a/ zmiany uchwały Nr VII/35/07 Rady  Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
26.04.2007 roku, w sprawie określenia, zasad na jakich sołtysom będzie 
przysługiwała dieta, 
b/ rozpatrzenia sprawozdania Wójta Gminy z wykonania bud żetu Gminy za 
2007 rok, 
c/ udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2007 rok,  
d zatwierdzenia sprawozdania Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy 
Kaszubskiej za 2007 rok, 
e/ zmian w budżecie Gminy na 2008 rok, 
f/ udzielenia pomocy finansowej dla jednostek samorządu terytorialnego,  
g/ udzielenia pomocy finansowej dla gminy miejskiej S łupsk, 
h/ zmiana uchwały XII/57/07 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
23.10.2007 r. w sprawie uchwalenia „Zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Dębnica Kaszubska. 

       5. Interpelacje radnych. 
 6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
 7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

       8. Zamknięcie obrad.          
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 Przebieg sesji: 
 
Ad.1 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
             
b/ 
  

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformowa ł, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Nie wniesiono uwag do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
porządku obrad po wprowadzonych zmianach. 
W wyniku głosowania porządek został jednogłośnie przyjęty jednogłośnie /14 za/. 
  
c/  
 
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku g łosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie /14 za/. 
 
Ad 2   
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 15 marca 2008 r. do 27 
kwietnia 2008r. / sprawozdanie stanowi za łącznik Nr 1 do protokołu/.   
Następnie Sekretarz Gminy przedstawi ła sprawozdanie z wykonania uchwał 
/załącznik Nr 2 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniami.  
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem czego dotyczyło spotkanie w sprawie 
budowy mostu na ulicy Zajęczej. 
Wójt poinformował, że spotkanie dotyczyło uzgodnień i podjęcia ostatecznej decyzji 
w sprawie zakresu prac na tym obiekcie. Poinformowa ł, ze jest już wydana decyzja  
o oddziaływaniu na środowisko i pozwolenie na budowę. Można rozpocząć budowę 
tego obiektu. Most będzie spełniał oczekiwania mieszkańców. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy na moście będzie 
ograniczenie tonażu. 
Wójt poinformował, że most będzie przystosowany dla pojazdów o 9 t. nacisku na 1 
oś  Taki nacisk został wymuszony przez inwestora prywatnego. Obecnie w tym 
rejonie prowadzone są prace budowlane i należy zapewnić możliwość dowozu 
materiałów budowlanych.  
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Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z pytaniem ile działek planuje się do sprzedaży 
wokół stawu w Gogolewie, gdyż mieszkańcy chcą przeznaczyć ten teren na cele 
społeczne – plac zabaw dla dzieci. 
Wójt poinformował, że procedura w tym temacie zosta ła dopiero rozpoczęta  
i o szczegółach jeszcze nie może rozmawiać. Planuje się sprzedaż 3 działek od 
strony państwa Gejgał. 
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem o koszt wykonania dokumentacji technicznej 
dla ciągów pieszo-jezdnych na Osiedlu Młodych. 
Wójt wyjaśnił, że w chwili obecnej jeszcze nie jest uzgodniona cena. Część 
dokumentacji jest wykonana. W zależności od kosztorysu będziemy realizować ten 
temat lub go odłożymy Przeanalizowaliśmy możliwość pozyskania środków na ten 
cel z zewnątrz. Możliwości są niewielkie. Potrzeby w tym zakresie na terenie gminy 
są bardzo duże. W pierwszej kolejności będzie realizowana budowa takich ciągów na 
osiedlu Zajęcza, ale dla tego osiedla także musimy mieć gotową ofertę. Liczy na to, 
że pojawią się programy, w których będziemy mogli składać wnioski. 
Radny K. Olech zauważył, że dokumentacja techniczna już raz była wykonana dla 
tego zadania, poniesiono koszty. Obawia się, że ponownie wydamy środki 
niezasadnie. 
Wójt Gminy przypomniał radnym jakie środki zostały przyznane dla całego powiatu 
słupskiego w ramach programów rządowych. Wszyscy wiedzą, że są to kwoty, które 
nikogo nie zadawalają. Budowa dróg na osiedlu Zajęcza to koszt rzędu 1,9 mln. zł. 
Mamy jeszcze na ten rok ujęte w planie budowy dróg na ul. Młyńskiej, Sportowej  
i Jagiełły. Jeżeli nie pozyskamy środków z zewnątrz to nie ma możliwości 
realizowania tego zadania z własnych środków. Będziemy czynić starania  
o pozyskanie jak największej kwoty dofinansowań do wszystkich naszych 
planowanych inwestycji. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz podziela opinię radnego Olecha i uważa, 
że ten temat należy odłożyć do przyszłego roku. 
Wójt Gminy zauważył, że w chwili obecnej zaczyna się nerwowość wśród inwestorów 
spowodowana długimi okresami wykonywania  dokumentacji technicznej.  
Wykonawcy mają dużo zleceń i terminy ich wykonania są odległe. Chce by 
dokumentacja była gotowa i w każdej chwili można było składać wniosek. Jego 
intencją jest to by dokumentacja była gotowa i z chwilą pojawienia się odpowiedniego 
programu można by było z niego skorzystać. Chce by dokumentacja czekała na 
środki a nie odwrotnie. 
Radny B. Rębas zwrócił się z zapytaniem dotyczącym jakości wody w Borzecinku. 
Mieszkańcy uważają, że woda nie nadaje się do spożycia. Jest bardzo 
zanieczyszczona. Prosi także o informacje dotycząca terminu przejęcia przez Gminę 
terenów pod budowę boiska w Borzęcinie oraz informację dotyczącą zatwierdzenia 
arkuszy organizacyjnych szkół na rok szkolny 2008/2009. 
Wójt Gminy poinformował, że wszystkie analizy wody z ujęcia w Borzęcinie są 
prawidłowe i w normach. Nie wie dlaczego mieszkańcy skarżą się na złą jakość 
wody. Sądzi, że przyczyną mogą być stare przyłącza do poszczególnych odbiorców. 
Przeprowadzona w ubiegłym roku modernizacja poprawi ła jakość wody, raz  
w tygodniu przeprowadza się płukanie urządzeń. Na poprawę jakości wody na 2008 
rok zaplanowano 100 tys. zł. W tamtym rejonie nie planuje się żadnych prac. Sądzi, 
ze mieszkańcy tamtego terenu przyjęli postawę krytykowania. Zaproponował radnym 
wspólny wyjazd w celu zapoznania się z tym tematem na miejscu. Jego zdaniem jest 
to dziwna sytuacja gdyż ten sam wodociąg zaopatruje w wodę Brzeziniec  
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/ miejscowość dalej leżąca niż Borzecinko/, gdzie są gospodarstwa agroturystyczne  
i tam nikt nie ma uwag do jakości wody.  
Radny B. Rębas proponuje, by raz pobrać do analizy próbkę wody prosto z kranów  
a nie z ujęcia głównego i udowodnić mieszkańcom, że woda jest dobra do spożycia. 
Jemu jako radnemu z tamtego terenu jest przykro s łuchać tych komentarzy i uwag.   
 Wójt Gminy odnośnie przejęcia terenów od ANR pod budowę boiska poinformował, 
że jest to bardzo trudny temat, jego cierpliwość także się kończy. Od dłuższego 
czasu prowadzone są rozmowy dotycząc e przejęcia tych terenów pod planowaną 
budowę budynków socjalnych oraz boiska. Nikt w ANR nie chce podjąć decyzji w tym 
zakresie. Podczas spotkania samorządowców i rolników powiatu słupskiego  
z ministrem rolnictwa Panem Plocke zaproponował, by upoważniono jednego  
z dyrektorów ANR w Słupsku do podejmowania decyzji w tym zakresie. My mamy 
przygotowane dokumenty i czekamy a procedury przeci ągają się w czasie. Odnośnie 
zatwierdzenia arkuszy organizacyjnych szkó ł poinformował, że został przesunięty 
termin ich zatwierdzania w związku z wymogiem dokonania korekt zgodnie  
z wytycznymi MEN. Arkusze jak nas zapewnili dyrektorzy wp łyną po korekcie  
w terminie. Jak będziemy dysponowali kompletem dokumentów będziemy w tej 
sprawie z państwem rozmawiać. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że może odbiorcy wody maja 
przyłącza ze złych materiałów, bo z tego co się orientuje to do tego celu używano 
czasami rur użytych na instalacje gazowe. Zwróci ł się z pytaniem ile kosztuje analiza 
wody. 
Wójt poinformował, że cena badania uzależniona jest od zakresu tego badania.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem na jakim etapie jest 
budowa przyłącza kanalizacyjnego w stronę cmentarza w Dębnicy Kaszubskiej. 
Wójt Gminy poinformował, że jest opracowana dokumentacja dla tego zadania, która 
jest obecnie w procesie uzgadniania z Zarządem Dróg Wojewódzkich, gdyż to 
zadanie będzie musiało być realizowane w pasie drogi wojewódzkiej . Proces 
uzgadniania potrwa około roku. Na bieżący rok nie przewidzieliśmy tego zadania do 
realizacji i nie zabezpieczono środków w budżecie. 
Przewodniczący rady Marian Adamowicz uważa, że ten temat należy jak najszybciej 
zakończyć. 
Wójt uważa, że powodem wydłużenia się realizacji tego zadania jest fakt, że 
zainteresowane osoby nie wyraziły zgody na proponowany przez Gminę podział 
gruntów i scalanie. Gdyby mieszkańcy na tym etapie wyrazili zgodę to temat były już 
zrealizowany. Obecna sytuacja jest tego konsekwencją. Nie chce iść z mieszkańcami 
do Sądu, chce temat załatwić polubownie. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wójta o przybliżenie tematu 
planowanych budowy boisk. 
Wójt poinformował, że pojawiły się trzy programy, z których można pozyskać środki 
na budowę infrastruktury sportowej w tym projekt rządowy Orlik 2012 (finansowany 
1/3 Rząd, 1/3 Marszałek Województw, 1/3 samorząd lokalny). Ten program obejmuje 
budowę całego kompleksu. Pojawiły się także programy z osi 9.2 w Rejonowym 
Programie Operacyjnym, z którego nasza gmina może pozyskać 600 tys. na te 
zadania. W ramach tego programu chcielibyśmy wykonać boisko do piłki nożnej oraz 
siatkowej przy szkole podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej. Obecne boisko nie 
spełnia wymogów a powinno być bezpieczne. Powstałby bezpieczny kompleks 
wielofunkcyjny. Lokalizacja podła na Dębnicę z uwagi na to, że w tej miejscowości 
będzie najbardziej wykorzystywane. 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił uwagę na fakt, że przy podjęciu 
decyzji o budowie boiska w ramach programu Orlik 2012 nale ży pamiętać, że ten 
projekt nie może być zmieniany,  oraz że w ramach tego projektu należy 
zabezpieczyć monitoring oraz na okres 20 lat zatrudni ć trenera. 
Wójt Gminy zwrócił uwagę na fakt, że oczekiwania społeczeństwa w tym zakresie są 
duże. Wszyscy oczekują trybun, zaplecza. Program Orlik 2012 nie został 
skonsultowany z samorządowcami, rząd narzuca nam projekt nie pasujący do 
realiów. Złożyliśmy wolę jego realizacji i pod ten program z łożono wniosek, który 
został pozytywnie zaopiniowany. Dzisiaj Marsza łek Województwa będzie podejmował 
decyzje w tym temacie. Temat infrastruktury sportowej wymaga d łuższej dyskusji. 
Ten temat zainteresowanym osobom jest znany. Oferta, która jest kierowana do 
szkół jest finansowana z innych środków. Programu Orlik nie można rozbić na kilka 
miejscowości, musi być realizowany jako jeden kompleks. Cała nasza oferta obecnie 
kierowana jest dla społeczeństwa Dębnicy. Działacze sportowi pozytywnie 
zaopiniowali naszą propozycję. Odnośnie oferty skierowanej dla szkoły podstawowej 
w Dębnicy Kaszubskiej to nie możemy jeszcze powiedzieć ile należy zabezpieczyć 
na ten cel środków, gdyż to wszystko jest dopiero w fazie projektu i w zależności od 
tego co będziemy chcieli na tym terenie pobudować powstanie kosztorys.  
Radna J. Karaś zwróciła uwagę, że komisja oświaty jest pobieżnie poinformowana o 
tym zagadnieniu. Krytycznie podchodzi do takiego sposobu budowy boiska. Komisja 
nie została zapoznana z projektem budowy boiska przy szkole podstawowej. Uwa ża, 
że decyzje w tej sprawie są bardzo poważnymi decyzjami i należy przed jej 
podjęciem szczegółowo przeanalizować ten temat. 
Wójt Gminy poinformował, że to jest dopiero koncepcja, dopiero wszczęto 
postępowanie i do podjęcia końcowych decyzji jeszcze daleka droga. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy planowane 
boisko przy szkole ma być udostępniane tylko młodzieży szkolnej do prowadzenia 
zajęć z lekcji WF, czy dla ogółu społeczeństwa. Nie wyobraża sobie by po 
zamknięciu szkoły młodzież mogła korzystać z boiska bez dozoru. Zwróci ł się  
o opinię w tej sprawie do Pani Dyrektor Szkoły. 
Elżbieta Fryckowska także uważa, że z obiektów po godzinach pracy bez dozoru nie 
powinna korzystać młodzież, gdyż będzie ono dewastowane. 
Skarbnik Gminy zwrócił uwagę, że intencją jest powstanie boiska wielofunkcyjnego 
przy szkole z możliwością korzystania z tego obiektu po godzinach lekcyjnych. Jeżeli 
dojdzie do realizacji to plac apelowy dla dzieci zostanie ograniczony. Zajdzie 
potrzeba zagospodarowania placu przed szko łą od ulicy Zjednoczenia. W planie jest 
budowa dwóch boisk z nawierzchnią syntetyczną. 
Radny K. Olech uważa, że boisko mniejsze należy zaplanować wzdłuż budynku 
głównego a parking zlokalizować przy ulicy Kościelnej. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że pod parking należy wykupić 
teren po byłym CePeN. Jednocześnie zwrócił się z pytaniem do Wójta o koszt 
nakładu biuletynu i wydania monografii.  
Wójt poinformował, że biuletyn został wydany w nakładzie 500 szt. Drukowanie 
odbyło się w drukarni „Kuriera Bytowskiego” w Bytowie. Koszt druku – 1.200 zł. 
Natomiast koszt wydania monografii to 13 tys. zł ze środków przeznaczonych na 
promocję gminy. W tym roku zostanie na ten cel wydatkowane w drodze zaliczki od 3 
do 4 tys. zł. Końcowe rozliczenie planowane jest na przysz ły rok. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem dotyczącym ujętego 
w kalendarzu imprez punktu dotyczącego „Nauki jazdy konnej dla dzieci i młodzieży”. 
Przy omawianiu budżetu nie było mowy o takim zadaniu. Nie jest przeciwny, ale 
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uważa, że są ważniejsze potrzeby. Bolączką na przykład są braki placów zabaw dla 
dzieci. 
Wójt poinformował, że nasza dotychczasowa oferta sportowa by ła skierowana tylko 
do klubów, które zajmują się uprawianiem piłki nożnej. Wychodząc z takimi 
inicjatywami chce zachęcić społeczeństwo do innych aktywnych form spędzania 
czasu wolnego. Ta oferta skierowana jest do dzieci i m łodzieży. Jego intencją jest by 
pozostała grupa znalazła także coś dla siebie. 
Przewodniczący rady zwrócił się z pytaniem dlaczego na komisjach nie by ło o tym 
mowy a stawia się to od razu pod obrady sesji. Teraz stajemy znów przed 
problemem skąd wziąć środki z budżetu na ten cel, a można było zabezpieczyć  
w działaniach na sport. 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że środki na realizację zadań z kalendarza imprez na 
terenie gminy są zaplanowane i ujęte w budżecie w dziale „Sport”. Jednocześnie 
poinformowała, że z planowanym kalendarzem imprez na terenie gminy zosta ły 
zapoznane wszystkie komisje oprócz komisji kultury i oświaty, która miała 
posiedzenie dużo wcześniej. 
Radna J. Karaś poinformowała, że komisja kultury i oświaty zaproponowała, by 
imprezy cykliczne zostały ujęte w kalendarzu i przedstawione radzie do 
zaopiniowania. Środki są zabezpieczone na ich realizację w budżecie. Niektóre 
imprezy zostały dołączone. Członkowie komisji w głosowaniu wyrażą swoją opinię do 
przedstawionego kalendarza. 
Sekretarz Gminy zwróciła uwagę na fakt, że kalendarz zawiera imprezy, które są 
przewidziane do realizacji przez Gminę oraz mogą być realizowane w drodze 
konkursów przez inne podmioty z terenu gminy. W przypadku gdyby kon kurs nie 
został rozstrzygnięty organizacja imprezy spada na Gminę. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zamknął dyskusję nad sprawozdaniem  
i poinformował, że do tego tematu Rada powróci w dalszej dyskusji.     
 
Ad 3 
 
      Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym 
wspólnym posiedzeniu, na którym omawiano sprawozdanie z wykonania bud żetu za 
2007 rok oraz na trzech  posiedzeniach we w łasnym gronie, na których omawiano 
organizację wypoczynku zimowego młodzieży, dożywianie i dowożenie dzieci do 
szkół oraz opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. Zapoznała radnych  
z omawianymi zagadnieniami. /protoko ły komisji dostępne w biurze rady oraz na 
stronach BIP urzędu/ 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 
komisji. 
Radna U. Frankowska zwróci ła się z pytaniem o ilość dożywianych dzieci. Uważa, że 
jej zdaniem jest to zbyt duża ilość. 
Krystyna Szustak wyjaśniła, że w tej liczbie są dzieci które korzystają z dożywiania w 
szkołach specjalnych oraz, że w ciągu roku jest rotacja i są ujęte narastająco.  
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Radny P. Pałubicki uważa, że komisja oświaty niepotrzebnie dubluje niektóre tematy. 
Jako przykład podał dowożenie dzieci do szkół. Ten temat był niedawno 
przedmiotem kontroli komisji rewizyjnej.  
Przewodniczący rady także uważa, ze ten temat można było pominąć skoro był 
rozpatrywany przez komisję rewizyjną. Zwrócił się z pytaniem, czy w każdym 
przypadku dowożenie dzieci jest zasadne. 
Przewodnicząca Komisji J. Karaś poinformowała, że komisja oświaty co roku 
analizuje to zagadnienie. Odnośnie zasadności dowożenia dzieci wyjaśniła, że 
zgodnie z ustawą nie zawsze dowożenie jest zasadne. W przypadku uczniów 
Gimnazjum ze Skarszewa i Grabina są one dowożone przy okazji. Ten temat był już 
także omawiany w latach poprzednich i uznano, ze dla dobra tej m łodzieży nie 
będzie wprowadzać się zmian w dowozie. 
Radny B. Rebas zwrócił uwagę na warunki dowozu dzieci. 
Radna J. Karaś wyjaśniła, że wszyscy znają stan techniczny posiadanego taboru. 
Autobusy są w złym stanie technicznym, wymagają ciągłych napraw. W obecnie 
wykorzystywanych autobusach do przewozu dzieci nie ma potrzeby zatrudniania 
dodatkowych osób w celu zabezpieczenia bezpieczeństwa gdyż kierowcy mają 
bezpośredni kontakt z uczniami., chociaż szkoła w Dębnicy zgłasza taką potrzebę. 
Radny M. Mnich uważa, że przepis o bezpośrednim kontakcie jest nieżyciowy. 
Wójt Gminy odnośnie zatrudnienia osoby do sprawowania nadzoru podczas dowozu 
dzieci uważa, że można takie osoby zatrudnić w ramach refundacji z Powiatowego 
Urzędu Pracy. 
Więcej uwag do sprawozdania nie wniesiono 
 
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że 
członkowie komisji spotkali się w okresie miedzysesyjnym 3 razy. W tym na 1 
wspólnym posiedzeniu, na którym omawiano sprawozdanie z wykonania bud żetu za 
2007 r. oraz na 2 samodzielnych posiedzeniach. Na jednym przygotowano wniosek  
o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy a na kolejnym omawiano materia ły na 
dzisiejszą sesję oraz przeprowadzono rozmowy z pracownicami GOK w sprawie 
złożonej skargi. Temat skargi wymaga jeszcze konsultacji z Panią Dyrektor. Komisja 
ma już przemyślenia ale uważa, że wnioski będą wysuwane na kolejnym posiedzeniu 
wszystkich komisji po wysłuchaniu wyjaśnień Pani Dyrektor.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania  
 
c/ 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Leszek Młyński poinformował, że członkowie komisji spotkali się na jednym 
wspólnym posiedzeniu, na którym omawiano sprawozdanie z wykonania bud żetu za 
2007 rok oraz na jednym we własnym gronie, które było poświęcone opiniowaniu 
materiałów na dzisiejszą sesję. 
 
 Następnie Przewodniczący Rady Marian Adamowicz oddał głos Panu 
Ryszardowi Stus Przewodniczącemu Rady Powiatu w Słupsku. 
 
Ryszard Stus zapoznał radnych z sytuacją jaka obecnie panuje w służbie zdrowia 
oraz z postępem prac przy budowie Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego. Prosi by 
radni podchodzili z rezerwą do informacji podawanych przez prasę. Poinformował, że 
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prace przy budowie szpitala przebiegają zgodnie z planem i w 2010 roku szpital 
zostanie do użytku. Będzie to jedna z najbardziej nowoczesnych placówek  
w Europie.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz odnośnie doniesień prasowych uważa, że 
wszyscy podchodzą z rezerwą do tego co podaje prasa. Sami  mieliśmy różne 
doświadczenia w tym temacie. Prasa zawsze szuka sensacji, bo na tym bazuje. 
Zwrócił się także z pytaniem, czy do 2010 roku będzie wyposażenie szpitala. 
R. Stus poinformował, że są zabezpieczone środki na wyposażenie. Szpital po jego 
oddaniu do użytku będzie wyposażony w najnowszy sprzęt i aparaturę. Będzie dużo 
nowoczesnego cyfrowego i elektronicznego sprzętu / RTG, tomograf, rezonans,/ .  
Z chwilą oddania go do użytku pacjenci z naszego regionu nie będą musieli 
wykonywać badań w innych ośrodkach. Będzie to szpital samodzielny, nie zależny. 
Niektóre oddziały będą zwiększone np. kardiologia czy oddzia ł intensywnej terapii. 
Radna J. Karaś prosi Przewodniczącego Rady Powiatu o wsparcie dla Gminy w 
środkach na remonty dróg powiatowych. 
R. Stus poinformował, że problem dróg jest problemem globalnym. Jest to problem 
całego powiatu. Nie może zadeklarować, że nastąpi w tym temacie poprawa. Nie 
można kosztem innych gmin wykonywać prace remontowe na drogach w gminie 
Dębnica Kaszubska. Ten temat jest także ciągle podnoszony na sesjach rady 
powiatu. Ma nadzieję, że pojawią się szanse na pozyskiwanie większych środków na 
ten cel z zewnątrz. Obecnie przy współpracy z samorządem lokalnym wykonuje się 
gruntowny remont jednej drogi w gminie.  
Radna J. Karaś uważa, że bogatsze gminy mają więcej środków i wykonują więcej 
prac w tym zakresie. 
R. Stus stwierdził, że nawet takie gminy jak Słupsk mają takie same problemy jak 
tutaj. 
Wójt Gminy uważa, że od góry jest zła dystrybucja środków. Co do remontów to 
także ma zastrzeżenia. Uważa, że należy je wykonywać z sercem. Uważa, że łatane 
nie powinny być tylko duże dziury ale te mniejsze także winny być zabezpieczane.  
Radna J. Tkaczyszyn także zwróciła uwagę na złą jakość pracy osób wykonujących 
remonty, jednocześnie stwierdza, że jest bardzo zdziwiona, tym że te osoby potrafią 
przejechać 30 km i załatać jedną dziurę.  
R. Stus poinformował, ze na potrzeby Zarządu Dróg Powiatowych zakupiono nowy 
remonter. Co do jakości wykonywanej pracy także ma zastrzeżenia. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, czy Pan Stus jako Dyrektor Szpitala 
może pomóc w przywróceniu rehabilitacji w tut. Ośrodku zdrowia. Na świadczenie 
usług w tym zakresie jest duże zapotrzebowanie społeczne. 
R. Stus poinformował, że rehabilitacja leży w gestii szpitala. Usługi kontraktuje się  
w NFOZ jeżeli jest możliwość. W tym przypadku jest konflikt miedzy NFOZ  
a właścicielem. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformowa ł, że te usługi  
w tutejszym ośrodku nie zostały zakontraktowane z uwagi na brak specjalistów  
i dlatego nie można podpisać umowy w tym zakresie. Ten temat będzie wyjaśniany 
na jednej z najbliższych sesji. 
R. Stus stwierdził, że rehabilitacja świadczona przez szpital w Słupsku bardzo się 
rozwija. Obecnie uruchamia się 30 łóżkową rehabilitacje neurologiczną. Rehabilitacja 
ambulatoryjna także się rozwija. Problem kadry jest mu znany. Obecnie Akademia 
Pomorska chce otworzyć kierunek fizjoterapii. 
Radny P. Pałubicki zwrócił uwagę na brak miejsc parkingowych przed budynkiem 
Starostwa dla petentów. 
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R. Stus obiecał, że powyższą uwagę przekaże Staroście. 
 
Ad 4 
a/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmiany 
uchwały Nr VII/35/07 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 26.04.2007 r.  
w sprawie określenia zasad, na jakich sołtysom będzie przysługiwała dieta..  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 3 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu komisji wspólnych, które odby ło się 03 kwietnia 2008 r.  
i otrzymał pozytywną opinię. .  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /15 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
     
b/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie rozpatrzenia  
sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy za 2007 r. / załącznik Nr 4 
do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olecha  o odczytanie Uchwały Nr 110/g221/R/08 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 15 kwietnia 2008 roku w sprawie 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Dębnica Kaszubska za 2007 r.  
/ zał. Nr 5 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał uchwałę Składu Orzekającego 
RIO w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2007 rok. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały 
oraz nad sprawozdaniem Wójta z wykonania budżetu. 
Skarbnik Gminy poinformował, że sprawozdanie było szczegółowo analizowane na 
posiedzeniu komisji wspólnych rady, które odby ło się 3 kwietnia 2008 r. oraz na 
posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 10 kwietnia 2008 r. Projekt uchwa ły otrzymał 
pozytywna opinie wszystkich komisji. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czego dotyczą 
przekroczenia w dziale 900 w rozdziale 90011.  
Skarbnik poinformował, że ta pozycja dotyczy środków pozabudżetowych,. Środki są 
przeznaczane na ochronę środowiska. Wzrost wydatków spowodowany by ł 
wyższymi opłatami za zanieczyszczenia środowiska. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie 
dlaczego rozchody z tytułu spłat rat kredytów i pożyczek są wyższe od planu o kwotę 
62.320 zł. 
Skarbnik Gminy poinformował, że ta kwota dotyczy także środków pozabudżetowych. 
Przyjmując budżet nie były jeszcze zakończone rozmowy dotyczące wysokości 
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odsetek, ten proces był w trakcie negocjacji. Wysokość odsetek okazała się wyższa 
niż zaplanowaliśmy . 
Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu 
za 2007 rok. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
c/ 
  Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy za 2007 rok. / za łącznik Nr 6 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz porosi ł Wiceprzewodniczącego Krzysztofa 
Olecha o odczytanie wnioski Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium /za łącznik 
Nr 7 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olecha  o odczytanie Uchwały Nr 080/g221/A/08 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 14 kwietnia 2008 roku w sprawie 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Dębnicy Kaszubskiej.  
/ zał. Nr 8 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
Wójt Gminy podziękował za udzielenie absolutorium. Zauważył, że oczekiwania są 
bardzo duże ale  realia są wszystkim znane. Podziękował Radzie za współpracę, 
gdyż wspólnie z nią pracuje mu się dobrze mimo występującej czasami różnicy zdań. 
Zwrócił uwagę na merytoryczną dyskusję w omawianych sprawach oraz przyjazną 
atmosferę. Życzy sobie jak i Radzie by wspólnie zrealizować jak najwięcej 
zaplanowanych przedsięwzięć dla dobra tej gminy i jej mieszkańców.  Zdaje sobie 
sprawę, że potrzeby są bardzo duże. Jego zdaniem gdybyśmy dysponowali 
poczwórnym budżetem to udało by się załatwić najpilniejsze potrzeby chociaż  
z zakresu drogownictwa. Podziękował za współpracę w 2007 roku 
współpracownikom, kierownikom jednostek organizacyjnych oraz sołtysom.  
 
d/   
. 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 2007 rok,.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 9 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
Komisji o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwa ły. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
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poinformowała, że członkowie komisji będą głosować indywidualnie po zapoznaniu 
się z opinia Komisji Rewizyjnej, która miała przedstawić informację w sprawie analizy 
wykonania planu imprez przez GOK. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rebas poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja szczegółowo przeanalizowała 
realizacje imprez, których organizatorem by ł GOK i nie wnosi uwag. Wnioskuje  
o przyjecie uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Leszek 
Młyński poinformował, że członkowie komisji będą indywidualnie głosować.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /14 za, 1 wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
e/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmian  
w budżecie Gminy na 2008 rok.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
Komisji o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwa ły. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że członkowie komisji w głosowaniu indywidualnym podejmą 
decyzję.. 
Skarbnik Gminy wyjaśnił, że nie było wiadomo skąd wziąć brakujące środki na 
realizację zadań. Z uwagi na chęć realizacji programu „Orlik’ brakowa ło środków na 
wkład własny. Proponuje zmniejszyć zaplanowane środki na zakup mieszkań dla 
nauczycieli. Proponuje by w budżecie zarezerwować środki na jedno mieszkanie. 
Przewodniczący rady Marian Adamowicz zwróci ł się z pytaniem, czy podjęto jakieś 
kroki – działania w celu zakupu mieszkania. 
Wójt zauważył, że w Dębnicy jeżeli chodzi o mieszkania to rynek jest bardzo 
dynamiczny. Mieszkania sprzedawane są na pniu. Urząd zamieścił ogłoszenie  
w sprawie woli zakupu mieszkania. Temat jest nam znany, czekamy na oferty. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z prośba do radnych o informowanie Wójta  
w przypadku posiadania wiedzy o możliwości zakupu mieszkania. 
Skarbnik poinformował, że sugerował, by zdjąć 25 tys. zł rezerwy celowej na 
dofinansowanie prac na drogach wojewódzkich na terenie gminy. Uwa ża, że Zarząd 
Dróg Wojewódzkich ma już na ten rok swoje środki rozlokowane i na pewno w tym 
roku nie wejdzie z pracami dodatkowymi na nasz teren. Taka mo żliwość będzie 
dopiero w przyszłym roku.  
Wójt Gminy uważa, że tych środków nie należy przenosić, gdyż te środki chce 
przeznaczyć na projekty. ZDW nie będzie realizował budowy chodnika od ul. Leśnej 
w stronę nowo powstającego osiedla. Należy także wykonać projekt na bezpieczne 
przejście w centrum Dębnicy przy Urzędzie w ramach „azylu”. Planami chce wymusić 
działanie Zarządu Dróg.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że takie rozwiązanie jest 
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potrzebne, gdyż już mało kto zwraca uwagę na znaki. Analizując powyższe także 
uważa, że zakup mieszkań jest na wodzie pisany, więc uważa, że można środki 
zmniejszyć i zagwarantować na zakup 1 mieszkania. Biorąc pod uwagę sytuację 
mieszkaniową jaka panuje w Dębnicy Kaszubskiej uważa, że należy przeanalizować 
– przekalkulować możliwość budowy dwu mieszkaniowego domu. Uważa, że za ta 
kwotę na naszej działce można postawić taki dom.   Jeżeli zajdzie potrzeba, to rada 
będzie szukała środków na zakup drugiego mieszkania. 
Radna U. Frankowska poinformowa ła, że doszły ja słuchy, że najemca mieszkania 
służbowego w budynku przedszkola jest skłonny opuścić to mieszkanie, ale pod 
warunkiem, że urząd jej da odstępne. 
Skarbnik poinformował, że nie ma takiej możliwości prawnej.  
Radny K. Olech zauważył, że wcześniej była mowa o zaadoptowaniu pomieszczeń  
w Ośrodku Zdrowia na mieszkania dla tych emerytowanych nauczycielek.  
Wójt Gminy stwierdził, że w związku z remontami, które odbyły się w ramach 
projektów przez 5 lat nie można zmienić funkcji tych obiektów. 
Przewodniczący rady Marian Adamowicz stwierdzi ł, że ośrodek zdrowia po 
reorganizacji nie spełnia warunków – oczekiwań. Ponownie prosi o przeanalizowanie 
możliwości budowy domu, gdyż jest to najszybszy sposób na rozwiązanie obecnej 
sytuacji. W roku bieżącym i tak nie będzie realizacji, gdyż same prace 
przygotowawcze (plan , zezwolenia ) są czasochłonne.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem dlaczego radni upierają się, ze te 
mieszkania muszą być w Dębnicy Kaszubskiej. Obecnie jest do zagospodarowania 
mieszkanie w Budowie o dobrym standardzie w ośrodku zdrowia.  
Wójt Gminy zwrócił uwagę na fakt, że jest wykonawcą uchwał Rady Gminy. Osoby 
zamieszkujące w szkole przed przeniesieniem w teren będą się bronić.  To 
mieszkanie dopiero się pojawiło. Uważa, że problem przeniesienia tych osób jest 
bardzo pilny, gdyż stajemy przed faktem reorganizacji szkół. Nie wie gdzie uda się 
pomieścić dzieci w Dębnicy Kaszubskiej. 
Radny P. Pałubicki uważa, że Budowo może być formą przejściową. 
Sekretarz Gminy zauważyła, że najemcy mieszkania w przedszkolu chodzi  
o odzyskanie nakładów przez nią poniesionych na remonty, które wykonywa ła  
w okresie zamieszkania, gdyż szkoła nie  uczestniczyła w remontach  
i modernizacjach bieżących. Istnieje taka możliwość prawna.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /14 za, 1 wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
f/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla jednostek samorządu terytorialnego, 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 11 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
Komisji o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwa ły. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwa ły. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rebas poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Leszek 
Młyński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/. 
/ W trakcie glosowania nieobecna radna A. Łomża/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
g/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej gminie miejskiej Słupsk. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 12 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
Komisji o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwa ły. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwa ły. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rebas poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Leszek 
Młyński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /15 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
h/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmiana 
uchwały XII/57/07 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 23.10.2007 r. w sprawie 
uchwalenia „Zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Dębnica Kaszubska.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 13 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących 
Komisji o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwa ły. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwa ły. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rebas poinformował, że komisja 
negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. Członkowie komisji uważają, że 
mieszkanie można komuś przydzielić na pewien okres w szczególnych przypadkach 
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losowych, gdyż odzyskanie mieszkania zajmowanego przez lokatora jest  raczej nie 
możliwe. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Leszek 
Młyński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Wójt Gminy zauważył, że w tym temacie trudno coś przewidzieć. Ostatnio była taka 
sytuacja, że przyszedł młody mieszkaniec z opiekunką, któremu spaliło się 
mieszkanie własnościowe. Sam zadecydował, że przeniesie się do ośrodka  
w Słupsku, a w prasie podano inne informacje. Ze swojej strony zadeklarowa ł pomoc  
w zakresie naprawy dachu i wymiany okien. Uważa, że tego tematu należy pilnować. 
Mamy awaryjna ofertę. W Krzyni na terenie naszego ośrodka znajduje się 5 
kontenerów mieszkalnych. W przypadkach awaryjnych na okres letni można te 
kontenery wykorzystać jako lokum czasowe. W Borzęcinie mamy mieszkanie 100m 
nad ośrodkiem zdrowia. Lokator ma prawomocny wyrok eksmisyjny, który z uwagi na 
brak mieszkań jest niewykonalny. W planie jest pomniejszenie tego mieszkania o 2/3.  
Pan Pawlonka także będzie mógł skorzystać i kupić. 
Radczyni dodała, że będzie mógł kupić ale tylko w przypadku gdy przystąpi do 
przetargu tak jak każdy inny obywatel.    
Wójt Gminy podkreślił, że nie jest za sprzedażą mieszkań znajdujących się  
w ośrodkach zdrowia. Uważa, że tego tematu teraz nie rozwiąże się. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że mieszkania służbowe są 
potrzebne. 
Sekretarz Gminy zauważyła, że jak mieszkanie będzie stać długo puste to mogą być 
włamania. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że mieszkańcy także nie będą zadowoleni jeżeli tam 
będą mieszkać osoby niezwiązane ze służbą zdrowia. Podtrzymuje stanowisko, że 
powinno to mieszkanie pozostać jako „losowe”. 
Radczyni stwierdziła, że ustawa nie przewiduje takiego określenia jak „sytuacja 
losowa”. 
Radny L. Młyński także uważa, że nie powinno stać puste. Jest dużo podań  
o przydział mieszkania. 
Radna J. Karaś w imieniu członków komisji oświaty stwierdziła, że powinno pozostać 
jako mieszkanie służbowe. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy jest możliwość odzyskania mieszkania 
po lekarzu, który rezygnuje z pracy. 
Radczyni poinformowała, że nie ma takiej możliwości. Umowa najmu na mieszkanie 
jest zawierana na czas nieokreślony. Jest niezależna od umowy na świadczenie 
usług medycznych. Taka umowę można wypowiedzieć jedynie pod warunkiem gdy 
najemca nie płaci czynszu. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz z uwagi na powierzchnię mieszkania  
w Budowie proponuje do tego mieszkania przenieść najemcę z Borzecina. 
Odzyskane mieszkanie przeznaczyć na potrzeby służby zdrowia. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy są inne uwagi 
do projektu uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /11 za, 4 przeciw/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
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Ad 5 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosi ł Radnych  
o składanie interpelacji. 
 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosi  o szczegó łową informację w sprawie 
dowożenia dzieci do szkół z uwzględnieniem odległości dowożonych dzieci  
z poszczególnych miejscowości. W informacji prosi o ustosunkowanie się do 
przepisów ustawy. Chce wiedzieć, czy dzieci są dowożone zgodnie z ustawą. 
Więcej interpelacji nie wniesiono. 
 
Ad 6 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
 
Radna I. Tkaczyszyn prosi o zwrócenie się do Agencji Nieruchomości Rolnej  
o uporządkowanie płotu na terenie byłego gospodarstwa rolnego w Gogolewie oraz  
o podjecie kroków w celu likwidacji szczurów na oczyszczalni ścieków w Gogolewie. 
Radna U. Frankowska prosi o poprawę estetyki na przystanku PKS na ul. Zajęczej  
w Dębnicy Kaszubskiej. Proponuje likwidację obecnego przystanku i ustawienie 
przystanku takiego jak w Krzywaniu czy Grabinie. Jednocześnie podziękowała 
Wójtowi za plac zabaw, który został ustawiony przy przedszkolu i prosi o takie place 
w innych miejscach Dębnicy Kaszubskiej. I na terenie gminy. 
Radny B. Rębas prosi o wystąpienie do ANR o uporządkowaniu „ruin” na terenie 
popegerowskim w Borzęcinie oraz o wyjaśnienie dlaczego ZGK nie zakupi ło jeszcze 
koparki. 
M. Klemiato – dyrektor ZGK poinformował, że za 100 tys. nie jest w stanie kupić 
porządnego sprzętu tego typu. Za tę kwotę można kupić tylko złom. Obecnie 
jesteśmy umówieni na spotkanie w tej sprawie. W środę zapadną decyzje. Mamy 
jeszcze ofertę zakupu Białorusa na podzespołach włoskich za 140 tys.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz potwierdził opinię Dyrektora. Także 
rozmawiał z fachowcami, którzy potwierdzili, że na zakup dobrego sprzętu 2-3 
letniego należy przeznaczyć około 300 tys. 
Radna J. Karaś podziękowała, za przycięcie żywopłotu przy Ośrodku Pomocy 
Społecznej oraz przeniesienie ławek z zadaszeniem. Odnośnie ustawienia placu 
zabaw na osiedlu Fabryczna  to nie jest przeciwna lokalizacji i podejmowaniu takich 
decyzji, jednak uważa, że w tym rejonie mieszkańcy takiego placu powinni domagać 
się od Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej „Czyn” w Słupsku. Mieszkańcy płacą 
wysokie czynsze  
i w zamian też mogą od spółdzielni czegoś oczekiwać. W Słupsku spółdzielnia stawia 
takie place. 
Radna U. Frankowska stwierdzi ła, że społeczeństwo jest oburzone zmiana lokalizacji 
ławek z zadaszeniem. 
Radna J. Karaś uważa, że największe pretensje mają Ci którzy tam nie przebywali. 
Zdania w tej sprawie są podzielone. 
Radny K. Olech podziękował za utwardzenie powierzchni pod koszami na odpady. 
Prosi także o informacje dotyczące umowy dzierżawy na komin zawartej pomiędzy 
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Gimnazjum a firmą „2M Kopputery”  na lokalizację anteny do wysyłania sygnałów 
radiowych i nadawania internetu.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosi o załatanie dziury na ulicy 
Skarszewskiej, gdyż są już co raz większe. 
 
Ad 7 
 
W odpowiedzi na zgłoszone wnioski poinformował: 
- popiera wnioski radnych I. Tkaczyszyn i B. Rębasa w sprawie uporządkowania 
terenów po byłych gospodarstwach rolnych. Wystąpi w tej sprawie do ANR. Obecnie 
rozbierane są  budynki w Budowie i Dobieszewie, które bardzo szpeciły te 
miejscowości. Agencja co mogła to bez kosztowo posprzedawa ła, a reszta ich nie 
obchodzi. Odnośnie zaszczurzenia uważa, że taka sytuacja nie może mieć miejsca 
na terenie oczyszczalni. Wyda odpowiednie polecenia dyrektorowi ZGK.  
Odnośnie wniosku Radnej U. Frankowskiej dotyczącego przystanku na ulicy Zajęczej 
to uważa, że taki przystanek jak w Grabinie czy Krzywaniu tam nie zda egzaminu.  
W tamtych rejonach przystanek s łuży jako miejsce oczekiwania na autobus a na ulicy 
Zajęczej w godzinach wieczornych służy bardzo często młodzieży jako miejsce 
spotkań i szybko zostanie zdewastowany. Odnośnie placów zabaw, to obecnie 
wchodzimy w program  Odnowy Wsi i będziemy chcieli pozyskać środki na zakup 30 
takich placów zabaw.  Cieszy się, że ten plac zabaw przy przedszkolu się podoba. 
Korzystanie bez dozoru w obecnej chwili nie wchodzi w rachubę. Będzie rozmawiał  
z dyrektorem GOK w sprawie udostępniania klucza zainteresowanym rodzicom  
w trakcie godzin otwarcia GOK. Czyni się także starania by GOK był otwarty  
w sobotę. Plac nie może pozostać bez opieki. Odnośnie uporządkowania terenu 
wokół OPS to przeprasza, że ten temat tak długo się ciągnął, ale było to 
spowodowane tym, że nie było kim tego wykonać. Obecnie jest zawarta nowa 
umowa na pracowników interwencyjnych i  prace porządkowe można wykonywać na 
bieżąco. 
Także uważa, że te ławki lepiej pasują przy GOK, który pełni funkcję rozrywkową niż 
przy Cieku Warblewskim. 
Odnośnie umowy na dzierżawę komina na budynku Gimnazjum poinformowa ł, że 
była zawarta umowa 01.10.2006 r. na czas określony z Firma 2M Komputery ze 
Słupska. Obecnie z tego co się orientuje dzierżawca jest pozaumownie dalej 
obciążany.. Czynsz dzierżawny wynosi 120 zł.  Obecnie albo nastąpi rozwiązanie 
umowy albo jej przedłużenie. 
Radny K. Olech prosi o sprawdzenie, czy nie było wcześniejszej umowy. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że wpłynął aneks do tej umowy i została ona 
przedłużona. 
/ 15 20  - sesję opuścili radni: A. Łomża, L. Młyński, I. Kuziak/ 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosi o przedstawienie projektu budowy 
boiska w ramach programu „Orlik 2012”.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że Gmina ma obowiązek startować do wszystkich programów,  
z których można pozyskać środki na rozwój infrastruktury. Znając stan techniczny 
boisk na terenie Gminy zgłosiliśmy akces uczestnictwa w tym programie z budową 
kompleksu sportowo-rekreacyjnego w Dębnicy Kaszubskiej. Zarząd Województwa 
Pomorskiego pozytywnie oceni ł nasz wniosek. Samorządowcy nie zgadzają się  
z proponowanymi rozwiązaniami. Na dzień dzisiejszy sprawa do końca nie jest 
jeszcze rozpatrzona. Cały program pilotuje Ministerstwo. Urząd Marszałkowski nie 
jest  
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w stanie powiedzieć nic konkretnego. Wchodząc w ten program mamy możliwość 
wybudowania chociaż jednego obiektu. Więcej informacji w tym temacie nie posiada. 
Nie potrafi także przewidzieć, czy będzie możliwość pozyskania środków na te cele  
z RPO, które wejdą do realizacji. Logarytmem wyliczyliśmy, że dla naszej gminy 
można pozyskać ok.600 tys. zł. na te cele, ale czy to jest pewne, to nikt tego nie jest 
w stanie przewidzieć. Proponuje by nie odrzucać programu „Orlik 2012”, bo nie 
wiadomo co z RPO. Planowane w tym programie boksy maja spe łniać funkcję szatni, 
węzła sanitarnego, zaplecza technicznego i biura. Musimy bardzo dok ładnie 
wyważyć podjecie decyzji w tym temacie. Do chwili zawarcia umowy nie ponosimy 
żadnych sankcji. Zwrócił także uwagę na fakt, że z chwilą powstania takiego dużego 
kompleksu w jednym miejscu na pewno nie można pozostawić go bez gospodarza, 
gdyż było by to duże zagrożenie. Innej tak dogodnej lokalizacji nie możemy 
wygospodarować. Odnośnie zarzutu, że wszystko skupia się w Dębnicy Kaszubskiej 
a nie w terenie to tą decyzją przemawia fakt, że tutaj jest największa liczba 
potencjalnych użytkowników tych obiektów. Zdaje sobie sprawę, że umowa o pracę 
na 20 lat to poważne przedsięwzięcie i wyzwanie. Po wstępnych selekcjach mamy 
przyznanego „Orlika 2012”. Odby ło się spotkanie z grupą działaczy sportowych i ta 
grupa także jest pozytywnie nastawiona do tego programu. RPO jest niepewne,  
a przy całkowitym koszcie te planowane 600 tys. to zaledwie 1/3 potrzebnych 
środków./planowany koszt budowy to 1.700 – 1.800 mln. zł/ Odmówić przystąpienia 
do realizacji  przed podpisaniem umowy zawsze można. 
Skarbnik Gminy  zauważył, że takie czekanie do niczego nie doprowadzi. Programy 
w ramach RPO będą składane do 30.09 2008r. natomiast kompleksy sportowe w 
ramach programu „Orlik 2012” maja być zrealizowane do końca 2012 roku. 
Występuje tutaj kolizja terminów. 
Radny K. Olech zauważył, że komisja oświaty jest zdania, że nie należy 
uszczęśliwiać nikogo na siłę. Jego zdaniem należy wejść w ten program. W budżecie 
zaplanowano na ten cel 330 tys. z ł. Jeżeli Gmina nie wejdzie w program „Orlik 2012” 
to zaplanowane środki na modernizację stadionu wystarczą tylko na postawienie 
szatni. Uważa, że planowane w tym programie kontenery wystarczą na bazę 
socjalną. Uważa, że budując taki wielofunkcyjny kompleks nasza gmina wzbogaci 
się. Zastanawia go tylko konieczność zatrudnienia trenera gdyż uważa, że bardziej 
wskazane było by zatrudnienie opiekuna obiektów. Jest duża grupa która będzie 
przychodzić w celach rekreacyjnych a nie uprawiać sport. Argumentacja Wójta jest 
dla niego przekonywująca. 
Radna J. Karaś także uważa, że nie należy wszystkiego negować i odrzucać. 
Sprawa modernizacji stadionu w Dębnicy Kaszubskiej ciągnie się od poprzedniej 
kadencji. Uważa, że należy wejść w ten program. 
Radny M. Mnich zauważył, że jest jeszcze trzecia opcja, która za zabezpieczone 
środki pozwoli wybudować szatnię, ale w tym wariancie nasze własne środki nie 
pomnożą się i nic więcej nie uda nam się zmodernizować na stadionie. 
Radny P. Pałubicki zwrócił uwagę radnym na fakt, ze wszystkie podejmowane 
działania w zakresie bazy sportowej dotyczą tylko Dębnicy Kaszubskiej. Dla tej 
społeczności oferuje się kompleks sportowy w ramach programu Orlik oraz kompleks 
boisk przy szkole podstawowej. Uważa, że radni także powinni walczyć o teren. 
Jeżeli będą alternatywne propozycje dla terenu to będzie za tymi projektami w 
przeciwnym wypadku nie wie jak postąpi. Zdaje sobie sprawę, że jeżeli nie 
wejdziemy w Orlika to środków z RPO także możemy nie otrzymać. Podjęcie decyzji 
jest naprawdę dużym problemem, ale jeżeli nie będzie żadnej propozycji dla terenu, 
to teren będzie niezadowolony i będzie krzyczał, on jako radny poprze tych ludzi. 
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Prosi by rada przychyliła się do budowy sal sportowych przy szko łach podstawowych 
w Motarzynie i Gogolewie. W związku z tym, że większość terminów realizacji jest 
znana prosi by rada ustali ła zasady w tym zakresie, które by obowiązywały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że kompleks w ramach programu 
Orlik 2012 jest wspaniały i byłby dobry gdybyśmy mieli zaplecze. Uważa, że kontener 
nie spełni oczekiwań, uważa, że nie nadaje się do planowanych funkcji. Sądzi, że 
ludzie zaangażowani w rozwój sportu będą domagać się murowanego obiektu  
i ponownych nakładów. Jego zdaniem ktoś chce na tym programie zrobić interes. 
Dziwi go fakt, że nie można odejść od zaproponowanego projektu. Jest za realizacją 
tego programu, jednak zastanawia się skąd wziąć środki na dalsze planowane 
inwestycje. Stoi na stanowisku by każde wydatkowane środki oglądać 7 razy. Pod 
znakiem zapytania stoi sprzedaż planowanej do sprzedaży dużej działki. 
Wójt Gminy odnośnie planowanej inwestycji w zakresie kanalizacji poinformował, że 
na ten cel z Ekofunduszu można pozyskać 6 mln. zł, ale tych środków nie można 
przeznaczać na inwestycje związane z poprawą jakości sieci wodociągowej. Z RPO 
na te cele można pozyskać 4 mln. zł. 
Skarbnik poinformował, że kosztorys na sieć kanalizacyjna po weryfikacji wynosi 11 
mln. zł a nie jak było planowane 17 mln. zł.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zaproponowa ł, by temat programu Orlik 
pozostawić i do tematu powrócić na posiedzeniu komisji wspólnych, gdyż tego 
tematu teraz nie uda się rozwiązać. Do podjęcia ostatecznej decyzji i podpisania 
umowy pozostało jeszcze trochę czasu.  
Następnie Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zapoznał radnych z pismem 
Społecznego Komitetu Budowy Sali Gimnastycznej w Motarzynie z dnia 23.04.2008 
roku / załącznik Nr 14 do protokołu. Uważa, że z uwagi na wagę problemu 
odpowiedź na to pismo w dniu dzisiejszym nie zostanie skonstruowana. Poprosi ł 
Wójta o wyrażenie opinii w tej sprawie. 
Wójt Gminy zauważył, ze ludzie w terenie mają dużą wiedze odnośnie możliwości 
pozyskiwania środków w ramach projektów. Zastanawia się skąd czerpią wiedzę. On 
ma zaufanie do Pani Łomży, która w urzędzie zajmuje się sprawami pozyskiwania 
środków na różne przedsięwzięcia w ramach programów. Jest w grupie decyzyjnej i 
sądzi, ze będziemy korzystać ze wszystkiego co będzie możliwe. Odnośnie tematu 
zgłoszonego przez Społeczny Komitet Budowy Sali to uważa, że temat należy 
dokładnie przeanalizować i rozważyć. Jesteśmy przychylni budowie tych sal przy 
szkołach w Gogolewie i Motarzynie. Koszt budowy takiej sali od 2 do 3 mln. zł. 
Obecnie w niektórych gminach stawia się sale w formie namiotu  z gwarancją na 10 
lat – koszt 1 mln. zł.  
Radny B. Rębas, że takie namioty – sale sportowe można spotkać przy drodze do 
Torunia. 
Wójt Gminy uważa, że temat sal gimnastycznych przy szkołach to porażka 
Ministerstwa Edukacji, gdyż to oni powinni decydować o typach sal dla 
poszczególnych szkół i posiadać gotowe projekty. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zakończył dyskusje z prośbą do Wójta  
o przedstawienie propozycji w tym zakresie.  
Następnie poinformował, że do Biura Rady wpłynęła odpowiedź Dyrektora Zespołu 
Szkól w Dębnicy kaszubskiej na zarzutu pokontrolne Komisji rewizyjnej. Poprosi ł 
Zastępcę o odczytanie odpowiedzi. 
Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytał treść odpowiedzi / załącznik 
Nr 15 do protokołu/. 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad odpowiedzią 
Dyrektora Zespołu Szkół.  
Wójt Gminy zauważył, że współpraca z Gimnazjum nie układa się najlepiej.  
W ostatnim czasie spotkał się z Radą Rodziców w Gimnazjum. Omawiano wiele 
spraw, miedzy innymi zakończenie roku klas gimnazjalnych. Rodzice chcą  
w Słupsku. Zaproponował, by odbyło się to na miejscu. Rodzice złożyli wniosek  
o dofinansowanie. Zaproponowa łem, by wzorem rodziców ze szkoły w Motarzynie 
zorganizowali zabawę i pozyskane środki przekazali na ten cel. Propozycja nie 
uzyskała aprobaty. Dyrektor zapozna ł także Radę Rodziców z wynikami kontroli 
przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną. Odnośnie etatu zaopatrzeniowca to on 
jako Wójt także nie może zauważyć, że ten etat jest obciążony. Zauważa niechęć do 
współpracy. Dyrektor wyniki kontroli uważa za sukces. Jako Wójt przypisze 
zaopatrzeniowcowi zaopatrywanie wszystkich szkó ł. Jak zostanie mu udowodnione, 
że pracownik będzie musiał pracować po godzinach to będzie się zastanawiał co 
dalej z tym zrobić. Przychyla się do wniosków komisji. 
Radny P. Pałubicki sądzi, że do wniosków i spostrzeżeń w sprawie etatów na 
świetlicy także. 
Radna J. Karaś zauważyła, że ustalenia Komisji rewizyjnej pokrywają się z uwagami 
Komisji Kultury i Oświaty. Cieszy się, że Wójt dostrzega ich starania. Uwagi jej 
komisji były odbierane jako atak chociaż ona jako nauczyciel odbiera je inaczej.  
Radna I. Tkaczyszyn uważa, że zaopatrzeniowiec jest urodzony w czepku.  
Ma bardzo wąski zakres obowiązków i uważa, że na pewno nie jest przepracowany. 
Do dnia dzisiejszego także nie usłyszała wyjaśnień dyrektora odnośnie incydentu jaki 
miał miejsce na wycieczce w Poznaniu.  
Radny B. Rębas odnośnie zapisu, że  sprzątaczki pilnowały dzieci wyjaśnił, że to był 
informacja od pracowników Gimnazjum, nikt nie wspomnia ł, że podczas przerw 
dzieci są pod nadzorem nauczycieli czy ochroniarza.  
Radny P. Pałubicki zauważył, że komisja proponuję kosztem zmniejszenia etatów w 
świetlicy wprowadzenie zastępstw przedmiotowych. Komisja jest także za 
zmniejszaniem liczby klas kosztem zwiększania ich liczebności z możliwością 
podziału na grupy. Liczebność grupy nie powinna być większa niż 15 osób. Prosi by 
te uwagi uwzględnić przy zatwierdzaniu arkuszy organizacyjnych szkół na rok 
szkolny 2008/2009.  
Wójt Gminy uważa, że jest porażką systemu oświaty fakt, że w niektórych szkołach 
nie przerobiono lektur, które by ły tematem testu końcowego. Uważa, że powinno 
nastąpić zwiększenie liczby godzin języka polskiego i matematyki. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że Wójt zanotował wszystkie 
uwagi i spostrzeżenia i pod tym kontem zwróci uwagę na arkusze organizacyjne 
szkół. Dyrektor Gimnazjum wychodzi ł z założenia, że nie chciał łączyć klas starszych 
ale nic nie stoi na przeszkodzie by w klasach I dokonywać takiego łączenia. 
Radny B. Rębas zwrócił uwagę, że Dyrektor nie ustosunkował się w swojej 
odpowiedzi do przyczyny tak dużych ilości nie zrealizowanych godzin z języków 
obcych. Prosi by dyrektor uzupełnił swoją odpowiedź w tym zagadnieniu. 
Radna J. Karaś poinformowała, że członkowie jej komisji w maju będą analizować 
arkusze organizacyjne szkół na rok szkolny 2008/2009. Przeanalizuje uwagi zawarte 
w protokołach Komisji rewizyjnej a kontroli, które były przeprowadzone w szkołach. 
Postara się by były one uwzględnione. O wynikach możliwości ich wdrożenia 
zapozna radę. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zakończył dyskusje w tym punkcie. 
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Sekretarz Gminy ponownie zapozna ła Radnych z kalendarzem zawodów i imprez 
sportowo – rekreacyjnych stanowiącego załącznik do zarządzenia Wójta Gminy 
planowanych do realizacji w 2008 roku. / za łącznik Nr 16 do protokołu/. 
Następnie poinformowała Radnych, że część imprez będzie organizowana przez 
gminę, a część w formie konkursów zgodnie z ustawą o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie. W formie konkursu do realizacji planowane s ą 
następujące zawody, imprezy sportowo - rekreacyjne i kulturalne: 
- Amatorska Halowa Liga Piłki Nożnej „FUTSAL” o Puchar Wójta Gminy dla  
    mieszkańców gminy, 
-  Mikołajkowy Turniej Piłki Siatkowej o Puchar Wójta Gminy dla mieszkańców gminy, 
-  Nauka jazdy konnej dla dzieci i młodzieży, 
-  piknik dla wodniaków nad jeziorem G łębokie z mszą świętą, 
-  Gminny Turniej Tenisa Stołowego dla dzieci i młodzieży, 
-  Rajd Rowerowy „Pożegnanie lata”, 
-  Gminny Turniej Piłki Nożnej Pracowników Samorządowych, 
-  Gminny Turniej Szachowy dla dzieci i młodzieży, 
-  Gminny Konkurs Recytatorski Poezji Jana Pawła II, 
-  II Gminny Turniej Sołectw. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad przedstawiona 
propozycją kalendarza imprez. 
Radny M. Mnich prosi o podanie bliższych informacji w sprawie Turnieju Pi łki Nożnej 
Pracowników Samorządowych. 
Wójt Gminy poinformował, ze jest to impreza przeznaczona dla pracowników 
samorządowych z powiatu słupskiego. Ta impreza odbywa się co roku ale jest 
organizowana co roku przez inną gminę. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosi o przybliżenie planowanego zadania 
polegającego na nauce jazdy konnej dla dzieci i młodzieży. Dla jakiej grupy jest to 
skierowane i czy jest taka potrzeba.  
Wójt Gminy poinformował,  że na terenie gminy jest możliwość z korzystania z nauki 
jazdy konnej. Uważa, ze warto to wykorzystać. Jest za tym by  jak najwięcej dzieci 
umiało jeździć na koniach. Ta oferta jest skierowana do uczniów szkó ł 
podstawowych. Tą ofertą chce objąć największą ilość dzieci. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że za te środki niewiele dzieci się 
nauczy jeździć.  
Radny B. Rębas uważa, ze warto spróbować. Stowarzyszenie z Borzęcina 
zorganizowało 3 wyjazdy dla dzieci na taką naukę. Dzieci były zachwycone. Część 
dzieci później z rodzicami sama wyjeżdżała na kontynuację nauki. Uważa, ze będzie 
dużo chętnych dzieci.  
Radny K. Olech prosi o podanie kosztu 1 lekcji nauki jazdy. 
Wójt poinformował, że nie jest on znany. Na terenie Gminy mamy stadniny, będzie 
ogłoszony konkurs, wygra ta oferent, który za cenę 3 tys. zaproponuje najwięcej 
godzin nauki. 
Przewodniczący rady Marian Adamowicz zwróci ł się z pytaniem, czy Forum 
Stowarzyszeń jest zapoznane z tymi propozycjami.  
Wójt Gminy poinformował, że oprócz przedstawionej wyżej oferty wystosował pisma 
do sołtysów, w którym poinformował , że na dwa przyległe sołectwa została 
przyznana kwota 1.600 zł. na organizację imprez w okresie letnim. Sołectwa maja 
zadeklarować w jaki sposób środki zostaną wydatkowane. Sołectwa także mogą  
w drodze konkursów zlecać organizację imprez. 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że jego propozycją było 
ustalenie kwoty na 1 mieszkańca na imprezy o charakterze kulturalnym i przekazanie 
tych kwot samorządom lokalnym. Zwrócił się z pytaniem czy istnieje taka możliwość. 
Skarbnik poinformował, że tak. 
Radny B. Rębas nadmienił, że członkowie komisji przeprowadzili rozmowy  
z pracownicami GOK. Mają rozeznanie w temacie wizji współpracy. Większość tych 
Pań chciała by mieć swój budżet. Uważają, że powinna być jedna osoba, która była 
by koordynatorem wszystkich działań.  Radni chcą by przed podjęciem ostatecznej 
decyzji w tej sprawie wypowiedziała się także Pani Dyrektor. 
Wójt Gminy zaproponował, by na następnej sesji omówić sprawy związane  
z funkcjonowaniem służby zdrowia na terenie gminy oraz by zaprosi ć Starostę. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
kalendarza zawodów i imprez sportowo – rekreacyjnych planowanych do realizacji na 
terenie gminy w bieżącym roku. 
W wyniku głosowania kalendarz został jednogłośnie przyjęty / 12 za/. 
  
Ad 8 
 

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1700 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
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